



SHANGHAI
FOREIGN INVESTMENT
ASSOCIATION

上海市外商投资协会



月度工作简报

2023 年第 9 期

Shanghai Foreign Investment Association Vol. 9 , 2023

MONTHLY REPORT

2023年上海市外商投资企业百强发布会举行

9月14日，“2023年上海市外商投资企业百强发布会”在黄浦区举行。上海市副市长华源，市政府副秘书长章雄，黄浦区委书记杲云，黄浦区委副书记、区长沈山州，市商务委员会副主任诸旖等政府部门领导及上榜企业代表出席会议。

华源副市长致辞，并对上榜企业表示了祝贺。沈山州副书记、区长介绍了黄浦区外商投资情况。黄峰会长介绍了2022年度上海市外商投资百强企业相关情况。上榜企业代表发言。

上海市外商投资企业百强榜展示了外商投资企业上海经济发展的重要作用。上海将继续加强投资促进力度，进一步优化营商环境，打造全球投资者的首选目的地。（图1-2）



图1



图2

外资企业知识产权保护圆桌会议

9月13日，为帮助外资企业解决在知识产权方面遇到的困难和问题，倾听企业意见和建议，上海市知识产权局联合上海市外商投资协会召开外资企业知识产权保护圆桌会议。上海市知识产权局副局长余晨、上海市外商投资协会黄峰会长出席会议并发言。上海市高级人民法院、上海市人民检察院、上海市公安局有关负责同志及9家外资企业知识产权相关业务负责人参加会议。

外企志愿服务工作委员会 9月云南怒江东西部协作项目

2023年9月13日至9月18日，上海市外商投资协会外企志愿服务工作委员会赴云南怒江开展东西部协作项目。9月13日，丸红考察当地咖啡种植基地；玫琳凯讲授“爱心美丽课”，传递美好与自信；英之界特邀英语教研专家徐继田教授对老窝镇中学英语学科教学方法考察交流。9月15日，第285间“索尼 梦想教室”正式落户泸水市老窝镇中学。索尼中国同时引入其创新环境技术“协生农法”，建成云南首个协生农法实践基地。索尼中国总裁吉田武司，副总裁金燕敏，上海市外商投资协会范红秘书长出席启动仪式。9月18日，安利公益基金会捐资100万元，为兰坪县33个幼儿园共100个班级建立“健康童乐园”的公益项目正式启动，致力弥合中国农村地区儿童早期发展差距。安利（中国）黄圣文副总裁、安利公益基金会彭翔理事长、上海市外商投资协会黄峰会长出席活动（图3-4）。



图3



图4

协会动态

9月7日-9月9日

黄峰会长带队参加在厦门举办的第二十三届中国国际投资贸易洽谈会。

9月12日

黄峰会长受邀出席虹口区外商投资企业协会换届选举大会，并致辞（图5）。

9月12日

黄峰会长拜访上海市人民对外友好协会副会长傅继红，双方就白玉兰奖等事宜进行交流。

9月13日

黄峰会长受邀请出席中国欧盟商会2023上海答谢晚宴。

9月15日

黄峰会长拜访上海市市场监督管理局，市局标准创新处李菁处长、标准技术处陈向平处长接待。双方围绕支持外商投资企业依法平等参与标准化工作展开交流。

9月15日

黄峰会长受邀出席上海美国商会第二十届政府交流晚宴。

9月19日

黄峰会长出席2023年徐汇区第三批重大项目签约仪式为徐汇区外商投资企业协会揭牌，并致辞。

9月22日

黄峰会长拜访爱特思亚太企业管理有限公司，大中华区企业传播及政府事务副总裁余弦、政府事务总监聂莎接待。

会员走访及接待

9月11日，上海国展中心常务副总经理王蕾一行来访协会，范红秘书长接待。

9月19日，上海市可持续发展研究会副会长陈海云一行来访协会，范红秘书长接待。

9月25日，美国环保协会解决方案执行副总裁Tom Murray一行来访协会，黄峰会长接待。

9月25日，美利肯企业管理（上海）有限公司亚太区副总裁孙立东一行来访协会，黄峰会长接待（图6）。

9月26日，上海市国际服务贸易行业协会党支部书记陆昀中、秘书长周婷晶来访协会，黄峰会长接待。

9月27日，上海市黄浦区淮海中路街道党工委书记陆晓钧一行来访协会，商讨推进“淮海新天地进口示范区”党建联盟工作，黄峰会长接待。



图5



图6

走访企业名单（14家）：

上海索迪斯管理有限公司
洛泰（上海）投资有限公司
第一太平戴维斯物业顾问（上海）有限公司
渣打银行（中国）有限公司
上海高知尾崎贸易有限公司
上海良图商务咨询有限公司
威幄克信息咨询（上海）有限公司

埃克森美孚（中国）投资有限公司
上海瑞德会计师事务所有限公司
露露乐蒙贸易（上海）有限公司
汇丰银行（中国）有限公司
纳图兹家具（中国）有限公司
普华永道咨询（深圳）有限公司上海分公司
上海味好美食品有限公司

9月协会共举办9场活动。本年度累计举办了101场活动。

日企分会：“来到佳能”参访活动

9月5日，为进一步搭建上海市外商投资协会日企分会企业交流平台，拓宽企业办公新场景和商业创新思路，日企分会携手佳能（中国）有限公司上海分公司举办“走进企业”系列活动之二——“来到佳能”。共42位来自不同行业的企业代表参加活动（图7）。

“五年过渡期”合规倒计时暨企业管理核心法律实务分享会

9月5日，“外资企业在临港”社群、上海市外商投资协会权益保护部联合段和段（临港新片区）律师事务所举办“五年过渡期”合规倒计时暨企业管理核心法律实务分享会。“外资企业在临港”社群成员企业、上海市外商投资协会会员企业约20名企业代表参加活动（图8）。



图7



图8

商业工作委员会：分会会员会议

9月15日，上海市外商投资协会商业工作委员会会员会议召开。会议宣布戴森大中华区政府事务总监张媛女士担任第二任轮值秘书长的工作。20多名分会会员企业代表参加。

《国务院关于进一步优化外商投资环境 加大吸引外商投资力度的意见》解读会

9月19日，“外资企业在临港”社群举办《关于进一步优化外商投资环境 加大吸引外商投资力度的意见》解读会，上海市外商投资协会黄峰会长结合外商投资企业的实际运营、生产，对政策逐一进行了解读和分析。临港新片区管委会金融贸易处、外商投资企业及新片区各镇、园区、开发主体约40人参加了会议。

绿色低碳发展分会：建筑低碳标准和政策宣讲会

9月19日，由上海市外商投资协会绿色低碳发展分会主办，霍尼韦尔支持的“上海市外商投资协会绿色低碳发展分会建筑低碳标准和政策宣讲会”在霍尼韦尔举办，50多名来自绿色低碳发展分会会员企业代表参加（图9）。

广交会上海交易团外资分团参展企业座谈会

9月22日，广交会上海交易团外资分团参展企业座谈会在协会召开，上海市外商投资协会黄峰会长出席会议并讲话。上海马利画材股份有限公司、安硕文教用品(上海)股份有限公司等17家参展企业代表参加了座谈会。

汽车分会：“参访上海国际汽车城，探索车市新趋势”活动

9月26日，上海市外商投资协会汽车分会换届后的首次活动在上海国际汽车城举办。活动汇聚了业界精英，共同探讨了中国汽车行业的未来发展和创新趋势。来自保时捷、法拉利、上汽大众、福特、通用、博世、佛吉亚、上海国际汽车城等的十余位企业代表出席活动（图10）。



图9



图10

9月活动回顾：

	时间	主题
活动	9月5日	“五年过渡期”倒计时——FIEs合规专场活动
	9月22日	广交会上海交易团外资分团参展企业座谈会
政企沟通	9月13日	外企知识产权保护圆桌会议
会议	9月14日	2023上海市外资企业百强发布会
讲座	9月19日	《国务院关于进一步优化外商投资环境 加大吸引外商投资力度的意见》解读会
分会活动	9月5日	日资企业分会：“来到佳能”参访活动
	9月12日-19日	外企志愿服务工作委员会：云南怒江支教公益行
	9月15日	商业工作委员会：分会会员会议
	9月19日	绿色低碳发展分会：建筑低碳标准和政策宣讲会
	9月26日	汽车分会：参访上海国际汽车城，探索车市新趋势

9月新入会企业8家，本年度累计新入会企业78家。

雅保管理（上海）有限公司

雅保成立于1887年，为纽交所上市公司，是一家全球特种化学品公司，在储能、特殊化学品及催化剂市场处于领先地位。作为全球行业先锋，雅保将各种宝贵资源转化为交通出行、能源转型、智慧互联和医疗健康领域的关键组成要素。雅保与合作伙伴携手创新，助力交通出行、确保能源供给、实现智能互联，致力于成就一个更具韧性的世界。

雅保于1992年1月进入中国，目前总部设立于上海市，在北京和潍坊设有分公司，在大连设有亚太区共享服务中心，在江西新余、四川眉山，及广西钦州分别建有大型氢氧化锂生产基地。中国区在职员工2200余人。进入中国市场三十多年以来，雅保凭借自身的资源和技术优势，已然成为中国电动汽车，油气，医药和电子行业值得信赖的合作伙伴。

在积极布局中国的同时，雅保重视开发本地人力资源。关怀、求知、责任、合作、谦恭、诚信，是雅保的核心价值观。雅保还通过“行善致远”公益项目鼓励员工参与、支持社会公益活动，力求推动雅保所运营的社区获得可持续的发展。

英普企业管理咨询（上海）有限公司

英普企业管理咨询（上海）有限公司隶属于新加坡玮仕集团旗下，玮仕集团成立于2009年，是一家专业从事教育产业投资和国际化学校运营管理的集团公司。集团以向世界输送一流的教育为使命，以培养具有中国情怀、国际视野的终身学习者为目标，以学校管理运营、教育投资为主业。

英普企业管理咨询（上海）有限公司整合了集团品牌优势、资源优势和能力优势，建设国际化、专业化、科技化人才服务平台，连接上海、我国中部地区以及全球市场，全面实现企业和人才的全周期服务，有效提升人才的人力资本。

为各类企业提供融合本土智慧和全球视野的全方位人力资源解决方案，英普提供包含人事管理、薪酬福利、人才招聘、培训发展和人力资源咨询五项主营业务，帮助企业打造学习型组织，构建健康的企业文化，优化人力资本投资，提升管理效益。

上海海拉电子有限公司

海拉集团是全球汽车配件供应商50强之一，也是德国100强企业。海拉在全球范围35个国家内拥有125家工厂、销售机构和合资公司。员工数量超过39000名，其中有超过8000名的工程师和技术人员从事汽车配件研发工作，客户覆盖全球领先汽车和系统厂商。

上海海拉电子有限公司是德国海拉集团在亚太区和中国最大的汽车电子研发和制造中心，位于上海浦东金桥经济技术开发区南区建业路411号。公司成立于1996年，并于2006年成为海拉胡克双合有限公司的全资子公司，2011年南京分公司成立，2017年上海工厂开始第二次扩建，整体厂房面积超过5万平方米，2022年产品总产量突破8000万个，销售额破48亿元人民币。目前员工人数超过1800名，其中有超过562名的工程师专门从事设计和研发。

公司主要产品关注于各种车身电子及其电子部件，包括雷达、电子助力转向系统、电池管理系统、舒适控制元件、车身控制模块、遥控钥匙，无钥匙进入和一键启动系统、油门踏板传感器、位置传感器、电子真空泵、汽车照明电子等等。

上海坚明办公用品有限公司

上海坚明办公用品有限公司，成立于1995年，是一家具有先进技术及管理理念，集研发、设计、生产、销售于一体的企业。产品远销全球100多个国家，深受消费者青睐。在办公文具行业，走过将近30个年头，依然潜心投入，不断开发创新。突破专利上百个，不管是在外观造型上，还是在结构功能上，独具创意。未来坚明将在深化企业内部文化，及人才培养上大力投入，从技术上突破，品质上把控，人才上提升，扎根于大上海，辐射全球。

保时捷（上海）数字科技有限公司

保时捷作为传统豪华汽车品牌，坚持以技术创新为驱动力，在数字化的领域不断开拓与探索新方向。2016年，保时捷数字公司率先在德国创建，挖掘数字化在传统企业中潜在的战略模式。2019年，保时捷中国专门设立了数字化部门。2021年初，保时捷（上海）数字科技有限公司成为一家独立运营的实体公司，坚持用数字化为企业赋能以提升本土客户的体验与价值。

保时捷数字科技中国对本土市场进行了深入且全面的分析，致力于为中国客户打造喜爱的数字化体验。与此同时，保时捷数字科技中国也会将在本土市场成功的数字化解决方案与行业经验分享并推广给全球的数字科技团队，助力推进保时捷数字体系的进程与发展。

上海姜根企业管理有限公司

万豪国际是全球营业额，客房数和市值均排名第一的酒店集团。万豪集团总部位于美国马里兰州贝塞斯达，有着96年历史，在138个国家和地区开业了近8600家酒店。

万豪拥有31个酒店品牌，包括奢华品牌：丽思卡尔顿、瑞吉、艾迪逊、W酒店、JW万豪、豪华精选、宝格丽酒店等；高端品牌：万豪、喜来登、威斯汀、艾美、万丽、傲途格、德尔塔等；以及精选服务品牌：万怡、万枫、福朋喜来登、Moxy酒店、AC酒店等。万豪国际集团运营着业内最大的客户忠诚系统——万豪旅享家（Marriott Bonvoy™）——会员数已超1.86亿人。

万豪国际进入中国市场已近40年，地区总部位于上海，目前在130多个城市运营超过500家酒店，酒店员工数超过8万人。集团旗下31个酒店品牌中24个已经进入中国。

安华理达企业管理咨询（广州）有限公司上海分公司

安华理达是少数采用综合式经营方法的、具备行业优势的风险管理服务机构之一，致力于解决客户在应收账款、企业征信、不良资产处置方面的问题和其他合规问题。安华理达的主要服务和产品包括商业信用和风险管理调查、运营和ESG尽职调查、不良资产处置和管理、第三方债务调解、债务追偿外包，以及各类合规解决方案和服务包。

安华理达风险资产管理有限公司的前身成立于1995年，原由香港的信贷追收从业员组成。安华理达企业管理咨询（广州）有限公司于2009年注册成立，是安华理达风险资产管理有限公司在中国内地的总部。截至2023年，安华理达风险资产管理有限公司拥有逾200名员工，机构分布在香港、广州、北京、上海、成都、杭州、厦门、青岛、南京、武汉、重庆等11个国内城市，并在新加坡和美国成立了全资子公司，业务辐射全球120多个国家和地区。

德迅（中国）货运代理有限公司

德迅集团是全球领先的物流企业之一。1890年德迅在德国不来梅成立，后将总部迁往瑞士的辛德尔雷基市。目前德迅的网络遍及全球100多个国家、超过1,300个站点、79000多名员工。2022财年，集团营业额超过393.9亿瑞士法郎（约435.8亿美金），位居2022年《财富》杂志全球500强企业第396位。

早在1979年，德迅就已进入中国大陆市场，并在北京设立了第一个分站，1986又在上海开设了分站。2004年，德迅跻身首批获授由中国商务部颁发的甲级货运代理牌照的外资物流企业，次年又获得了独立运营物流业务的资质。德迅总部位于上海市静安区德迅大中华区，拥有近34个分站，员工数量超过3800人，2022年销售额超过164亿人民币，其中上海的全年总营业额为77亿人民币，纳税总额达4.57亿元人民币。

SHFIA held presentation ceremony for Shanghai's top-100 foreign enterprises

On September 14, the "2023 Presentation Ceremony of Top 100 Foreign Enterprises in Shanghai" was held in Huangpu District. The event was attended by government officials including Hua Yuan, Vice Mayor of Shanghai, Zhang Xiong, Deputy Secretary-General of the Shanghai Municipal People's Government, Gao Yun, Party Secretary of Huangpu District, Shen Shanzhou, Deputy Party Secretary and Governor of Huangpu District, and Zhu Yi, Deputy Director of the Shanghai Municipal Commission of Commerce, and representatives from Shanghai's top-100 foreign enterprises.

Vice Mayor Hua Yuan delivered a keynote speech and congratulated the foreign enterprises included in this year's list; Shen Shanzhou, Deputy Party Secretary and Governor of Huangpu District, presented the situation of foreign investment in the district; and Huang Feng, Chairman of SHFIA, provided an overview of Shanghai's top 100 foreign enterprises in 2022. Representatives from listed foreign enterprises also gave speeches.

The list of top 100 foreign enterprises in Shanghai showcases the important role of foreign enterprises in local economic development. And the city will continue to strengthen investment promotion efforts, further optimize the business environment, and foster a preferred destination for global investors (Photo 1-2).



Photo 1



Photo 2

Roundtable on IPR protection of foreign enterprises held

On September 13, in order to help foreign enterprises address IPR-related challenges and issues as well as listen to their comments and suggestions, the Shanghai Intellectual Property Administration (SIPA) joined hands with SHFIA to hold a roundtable meeting on IPR protection of foreign enterprises. Yu Chen, Deputy Director of SIPA, and Huang Feng, Chairman of SHFIA, were present at the meeting, where they also delivered keynote speeches. The meeting was also attended by officials from the Shanghai Higher People's Court, the Shanghai People's Procuratorate, and the Shanghai Public Security Bureau, as well as IPR-related managers from 9 foreign enterprises.

Foreign Enterprise Volunteer Service Committee organized September activities for SHFIA's east-west cooperation project in Nujiang, Yunnan

From September 13 to September 18, 2023, SHFIA's Foreign Enterprise Volunteer Service Committee visited Nujiang Prefecture, Yunnan Province to carry out activities of the month for the association's east-west cooperation project. On September 13, volunteers from Marubeni investigated the local coffee planting base; those from Mary Kay presented a "Beauty Class" to relay beauty and confidence; and Professor Xu Jitian, an English education expert specially invited by English First, conducted an investigation and exchange session on the teaching methods of English classes at Laowo Town Middle School. On September 15, the 285th "Sony Dream Classroom" was officially inaugurated at Laowo Town Middle School, and Sony China also introduced its innovative environmental technology "Symbiotic Agriculture" by launching the first symbiotic agriculture base in Yunnan – President Takeshi Yoshida and Vice President Jin Yanmin of Sony China, and Fan Hong, Secretary-General of SHFIA, were present at the base's launch ceremony. On September 18, the Amway Foundation donated RMB 1 million to officially launch a public-service program to establish "Healthy Kids' Park" for 100 classes in 33 kindergartens across Lanping County, aiming to bridge the gap in early childhood development in China's rural areas – Huang Shengwen, VP of Amway China, Peng Xiang, Chairman of the Amway Foundation, and Huang Feng, Chairman of SHFIA, were present at the event (Photo 3-4).



Photo3



Photo4

September 7-9

Chairman Huang Feng led a delegation to attend the 23rd China International Fair for Investment & Trade in Xiamen, Fujian.

September 12

Chairman Huang Feng was invited to attend the reelection conference of the Hongkou District Association of Enterprises with Foreign Investment, where he also delivered a keynote speech (Photo 5).

September 12

Chairman Huang Feng visited Fu Jihong, Vice Chairman of the Shanghai People's Association for Friendship with Foreign Countries, and they exchanged views on matters such as the annual Shanghai Magnolia Award.

September 13

Chairman Huang Feng was invited to attend the 2023 Celebration Dinner hosted by the EU Chamber of Commerce in China.

September 15

Chairman Huang Feng visited the Shanghai Municipal Administration for Market Regulation, where he was received by Li Jing, Chief of the Standard-Related Innovation Department, and Chen Xiangping, Chief of the Standard-Related Technology Department. Both sides exchanged views on supporting foreign enterprises to participate in standardization work on an equal basis and in a law-based manner.

September 15

Chairman Huang Feng was invited to attend the 20th AmCham Shanghai Government Dinner.

September 19

Chairman Huang Feng was invited to attend the Signing Ceremony for the Third Batch of Major Projects in Xuhui District in 2023, where he inaugurated the Xuhui District Association of Enterprises with Foreign Investment and delivered a keynote speech.

September 22

Chairman Huang Feng visited Inditex Asia-Pacific Enterprise Management Co., Ltd., where he was received by Yu Xian, Greater China VP of Corporate Communications and Government Affairs, and Nie Sha, Director of Government Affairs.

Member Enterprises Visited and Received

On September 11, Wang Lei, Executive Vice GM of the National Exhibition and Convention Center (Shanghai), led a delegation to visit SHFIA, where she was received by Secretary-General Fan Hong.

On September 19, Chen Haiyun, Vice Chairman of the Shanghai Society of Sustainability, led a delegation to visit SHFIA, where he was received by Secretary-General Fan Hong.

On September 25, Tom Murray, EVP Solutions of Environmental Defense Fund, led a delegation to visit SHFIA, where he was received by Chairman Huang Feng.

On September 25, Sun Lidong, VP APAC of Milliken Enterprise Management (Shanghai) Co., Ltd., led a delegation to visit SHFIA, where he was received by Chairman Huang Feng (Photo 6).

On September 26, Party Secretary Lun Yunzhong and Secretary-General Zhou Tingjing from the Shanghai Association of International Services Trade led a delegation to visit SHFIA, where they were received by Chairman Huang Feng.

On September 27, Lu Xiaojun, Party Secretary of Middle Huaihai Road Sub-District, led a delegation to visit SHFIA, where he was received by Chairman Huang Feng. Both sides discussed how to advance party-building in the "Huaihai Xintiandi Import Demonstration Zone".



Photo5



Photo6

List of enterprises visited (14 enterprises):

Shanghai Sodexo Management Co., Ltd.
 Luenthai (Shanghai) Investment Co., Ltd.
 Savills Property Consultants (Shanghai) Co., Ltd.
 Standard Chartered Bank (China) Co., Ltd.
 Shanghai Kochi Osaki Trade Co., Ltd.
 Shanghai LT Business Consulting Co., Ltd.
 WeWork Information Consulting (Shanghai) Co., Ltd

ExxonMobil (China) Investment Co., Ltd
 ECOVIS Ruide Certified Public Accountants Co., Ltd.
 Lululemon Athletica Trading (Shanghai) Co., Ltd.
 HSBC Bank (China) Co., Ltd.
 Natuzzi (China) Co., Ltd.
 PwC Consultants (Shenzhen) Co., Ltd. Shanghai Branch
 Shanghai McCormick Foods Co., Ltd.

SHFIA Events

In September, SHFIA held 9 events. Throughout 2023, SHFIA has held a total of 101 events.

Japanese Enterprises Branch: “Visit to Canon”

On September 5, in order to further establish a corporate communication platform for SHFIA’s Japanese Enterprises Branch, expand new office scenarios and explore business innovation ideas, the branch joined hands with Canon (China) Co., Ltd. Shanghai Branch to co-host “Visit to Canon”, the second activity of the “Discovering Famous Enterprises” series. A total of 42 business representatives from different industries participated in the event.

Sharing session on “Five Year Transition Period” compliance countdown and core legal practices in enterprise management

On September 5, FIEs Community@Lingang and SHFIA’s rights protection division joined hands with Duan and Duan Law Firm (Lingang Office) to hold a sharing session on “Five Year Transition Period” compliance countdown and core legal practices in enterprise management. About 20 representatives

from member enterprise of both FIEs Community@Lingang and SHFIA participated in the event.



Photo7



Photo8

Commerce Committee: Member Meeting

On September 15, SHFIA 's Commerce Committee convened a member meeting. The meeting announced that Zhang Yuan, Director of Government Affairs at Dyson Greater China, will serve as the committee's second rotating secretary-general. More than 20 representatives from the committee 's member enterprises were present at the meeting.

Policy seminar on Opinions of the State Council on Further Optimizing the Foreign Investment Environment and Boosting the Attraction of Foreign Investment

On September 19, FIEs Community@Lingang held a policy seminar on the Opinions of the State Council on Further Optimizing the Foreign Investment Environment and Boosting the Attraction of Foreign Investment. At the seminar, Huang Feng, Chairman of SHFIA, interpreted and analyzed policies outlined by the guideline one by one based on the actual operation and production of foreign enterprises. About 40 people from the Financial Trade Division of the Administration Committee of the Lingang New Area, foreign enterprises, and Lingang's local townships, industrial parks and development entities attended the meeting.

Green and Low-Carbon Development Branch: Policy seminar on standards and policies of low-carbon buildings

On September 19, the " Policy Seminar on Standards and Policies of Low-carbon Buildings", hosted by SHFIA's Green and Low-Carbon Development Branch and supported by Honeywell, was held at the company's Shanghai campus, and was attended by more than 50 representatives from the branch' s member enterprises (Photo 9) .

Symposium held for Shanghai Trade Mission' s Foreign Investment Sub-Mission to the Canton Fair

On September 22, a symposium for the Shanghai Trade Mission' s Foreign Investment Sub-Mission to the Canton Fair was held at SHFIA, where Chairman Huang Feng delivered a keynote speech. Representatives from 17 enterprises participating in the Canton Fair, such as Shanghai Marie Painting Materials Co., Ltd. and Anshuo Cultural and Educational Supplies (Shanghai) Co., Ltd., attended the symposium.

Automotive Branch: "Visit Shanghai International Automobile City and Explore New Trends in Automobile Market"

On September 26, SHFIA' s Automotive Branch held its first event after reelection at the Shanghai International Automobile City. Bringing together industry elites, the event co-explored the future development and innovation trends of China's automotive industry. Representatives present at the event included those from Porsche, Ferrari, SAIC Volkswagen, Ford, General Motors, Bosch, Faurecia, Shanghai International Automobile City, etc (Photo 10) .



Photo9



Photo10

September Events Review:

	Time	Theme
Events	September 5	Countdown to “Five Year Transition Period” – Special Event on Foreign Enterprise Compliance
	September 22	Symposium for the Shanghai Trade Mission’s Foreign Investment Sub-Mission to the Canton Fair
Government-Business Communication	September 13	Round table on IPR Protection of Foreign Enterprises
Ceremony	September 14	2023 Presentation Ceremony of Top 100 Foreign Enterprises in Shanghai
Seminars	September 19	Policy seminar on <i>Opinions of the State Council on Further Optimizing the Foreign Investment Environment and Boosting the Attraction of Foreign Investment</i>
Branch Activities	September 5	Japanese Enterprises Branch: “Visit to Canon”
	September 12-19	Foreign Enterprise Volunteer Service Committee: Public-Service Visit to Nujiang, Yunnan
	September 15	Commerce Committee: Member Meeting
	September 19	Green and Low-Carbon Development Branch: Policy Seminar on Standards and Policies of Low-Carbon Buildings
	September 26	Automotive Branch: "Visit Shanghai International Automobile City and Explore New Trends in Automobile Market"

New Members

In September, SHFIA welcomed 8 new members. And throughout 2023, 78 new enterprises have joined the association.

Albemarle Management (Shanghai) Co., Ltd.

Founded in 1887 and listed on NYSE, Albemarle is a global specialty chemicals company with a leading position in the energy storage, specialty chemicals, and catalyst markets. As a global industry pioneer, Albemarle transforms various valuable resources into key components in the fields of transportation, energy transformation, smart connectivity, and healthcare. By innovating with business partners, Albemarle facilitates transportation, ensures energy supply, and enables intelligent connectivity, staying committed to achieving a more resilient world.

Albemarle entered China in January 1992 and is currently headquartered in Shanghai. It has branches in Beijing and Weifang (Shandong), Asia-Pacific Shared Services Center in Dalian (Liaoning), and large-scale lithium hydroxide production bases in Xinyu (Jiangxi), Meishan (Sichuan), and Qinzhou (Guangxi). The company now employs more than 2,200 people in China. Since entering the Chinese market more than 30 years ago, Albemarle has become a trusted partner in the electric vehicle, oil and gas, pharmaceuticals, and electronics industries in China with its own advantages in both resources and technologies.

While actively investing and expanding in China, Albemarle attaches great importance to developing local human resources. Care, hunger for knowledge, responsibility, cooperation, humility, and integrity are the core values of Albemarle. The company also encourages employees to participate in and support public-service initiatives, striving to promote sustainable development at the communities where it operates.

East Point (Shanghai) Management Consulting Co., Ltd.

A subsidiary of Singapore 's WES Group (founded in 2009), East Point (Shanghai) Management Consulting Co., Ltd. is a group company specializing in education industry investment and internationalized school operation and management. The group's mission is to deliver first-class education to the world, with the goal of cultivating lifelong learners with Chinese sentiments and international perspectives. Its main business is school management and operation, as well as education investment.

Building on the group's advantages in brands, resources, and capabilities, East Point has developed an internationalized, professionalized, and technology-driven talent service platform that connects Shanghai, China 's central region, and the global market. The platform helps comprehensively deliver full cycle services for enterprises and talents, and effectively enhance the human capital of talents.

Enabling all-round human resource solutions that integrate local wisdom and global perspectives for various enterprises, East Point provides five main businesses including personnel management, compensation and benefits, talent recruitment, training and development, and human resource consulting, helping enterprises create a learning organization, build a healthy corporate culture, optimize human capital investment, and improve management efficiency.

HELLA Shanghai Electronics Co., Ltd.

HELLA is one of the top 50 global automotive parts suppliers and also one of the top 100 companies in Germany, operating 125 factories, sales agencies, and joint ventures in 35 countries worldwide. The company now employs more than 39,000 people globally, including over 8,000 engineers and technicians engaged in automotive parts research and development, with customers covering leading global automotive and system manufacturers.

HELLA Shanghai Electronics Co., Ltd. is the largest automotive electronics research and manufacturing center of HELLA in the Asia Pacific region and China, located at No. 411 Jianye Road, Jinqiao Economic and Technological Development Zone, Pudong New Area. The company was established in 1996 and became a wholly-owned subsidiary of Hella KG Hueck & Co. in 2006. In

2011, its Nanjing branch was established; in 2017, its Shanghai factory kicked off the second expansion project, leading to an overall factory area of over 50,000 square meters; and in 2022, the company's total output exceeded 80 million pieces and the sales revenue exceeded RMB 4.8 billion. Currently, the company employs 1,800 people, with over 562 engineers specializing in design, research and development.

HELLA Shanghai Electronics Co., Ltd.'s key offerings focus on various body electronics and electronic components, including radar, electronic power steering system, battery management system, comfort control components, body control module, remote key, keyless entry & start system, accelerator pedal sensor, position sensor, electronic vacuum pump, automotive lighting electronics, and so on.

Shanghai Genmes Office Product Co., Ltd.

Founded in 1995, Shanghai Genmes Office Product Co., Ltd. is a company with advanced technology and management approach, integrating research, development, design, production, and sales. Its products are exported to over 100 countries worldwide and are highly preferred by global consumers. With a solid foothold in the office stationery industry for nearly 30 years, Genmes still devotes itself wholeheartedly to continuous development and innovation – the company has pioneered more than 100 patents of exclusive creativity, both in terms of appearance and design, and in terms of structure and function. Looking forward, Genmes will invest heavily in deepening its internal culture and talent development, seeking breakthroughs in technology, strictly managing and controlling quality, and pursuing improvements in talents.

Porsche Digital China Limited

As a traditional luxury car brand, Porsche adheres to technological innovation as the driving force, constantly pioneering and exploring new directions in the digital field. In 2016, Porsche Digital was first established in Germany to explore the potential strategic model of digitalization in traditional enterprises. In 2019, Porsche China established a dedicated digital department. At the beginning of 2021, Porsche Digital China Limited became an independent operating entity, focusing on empowering enterprises with digitalization to enhance the experience and value of local customers.

Porsche Digital China has conducted in-depth and comprehensive analysis of the local market, committed to creating digital experiences that Chinese customers are fond of. At the same time, the company will also share and promote successful digital solutions and industry experience in the local

market to digital technology teams worldwide, helping to promote the progress and development of Porsche's digital system.

Shanghai Gingerroot Enterprise Management Co. Ltd.

Marriott International is the world's top hotel management group in terms of revenue, room number, and market value. Headquartered in Bethesda, Maryland, the US, the group has a history spanning 96 years, and operates nearly 8,600 hotels in 138 countries and regions.

Marriott now owns 31 hotel brands, including luxury brands such as Ritz Carlton, Reggie, EDITION, W Hotels, JW Marriott, The Luxury Collection, Bvlgari, etc.; high-end brands such as Marriott, Sheraton, Westin, Le Méridien, Renaissance, Autograph Collection, Delta, etc.; and select service brands including Courtyard by Marriot, Farfield by Marriot, Four Points by Sheraton, Moxy, AC Hotels, etc. Marriott International Group also runs the largest customer loyalty program in the industry - Marriott Bonvoy™, with its number of members exceeding 186 million.

Marriott International has been operating in the Chinese market for nearly 40 years, with its regional headquarters located in Shanghai. Currently, it operates more than 500 hotels in over 130 cities and employs over 80,000 people. 24 out of 31 the group's hotel brands have entered China.

Alpha & Leader Risks and Assets Management Co., Ltd.

Alpha & Leader is one of the few risk management service organizations with comprehensive business approach and industry advantages, committed to solving customers' problems in accounts receivable, corporate credit, non-performing asset disposal, and other compliance issues. Alpha & Leader's main services and products include commercial credit and risk management investigations, operational and ESG due diligence, non-performing asset disposal and management, third-party debt mediation, debt recovery outsourcing, and various compliance solutions and service packages.

Founded in 1995, the former body of Alpha & Leader Risks and Assets Management Co., Ltd. was originally composed of credit recovery practitioners in Hong Kong. The company was officially registered and established in 2009, and is the headquarter office of Alpha & Leader on the Chinese mainland. As of 2023, Alpha & Leader Risks and Assets Management Co., Ltd. has over 200 employees, with offices located in 11 Chinese cities such as Hong Kong, Guangzhou, Beijing, Shanghai, Chengdu, Hangzhou, Xiamen, Qingdao, Nanjing, Wuhan, and Chongqing, and has established wholly-owned subsidiaries in Singapore and the US, with business exposure to over 120 countries and regions worldwide.

Kuehne + Nagel (China) Freight Forwarding Co., Ltd.

First founded in Bremen, Germany in 1890 and later relocated to Sindelreki, Switzerland, Kuehne + Nagel is one of the world's leading logistics enterprises. At present, Kuehne + Nagel's global business network covers 100+ countries, with over 1,300 locations and more than 79,000 employees worldwide. In FY2022, the group's revenue exceeded CHF 39.39 billion (approximately USD 43.58 billion), ranking 396th among Fortune Global 500 companies of the year.

Kuehne + Nagel entered the Chinese mainland market in as early as 1979, and set up its first location in Beijing, before a second followed in Shanghai in 1986. In 2004, the company became one of the first foreign-funded logistics enterprises to receive a Class-A freight forwarding license issued by China's Ministry of Commerce. The following year, it obtained the qualification to independently operate logistics business. The headquarters of Kuehne + Nagel Greater China is located in Shanghai's Jing'an District, with nearly 34 locations and over 3,800 employees across the region. In 2022, its sales revenue exceeded RMB 16.4 billion, of which the total annual revenue generated in Shanghai alone was RMB 7.7 billion, while total tax payment reached RMB 457 million.



上海市外商投资协会 Shanghai Foreign Investment Association
地址 Address : 上海市黄浦区淮海中路 138 号上海广场 29 楼
29F, Shanghai Plaza, No . 138 Middle Huaihai Rd, Huangpu
District, Shanghai

微信公众号 WeChat: 上海市外商投资协会

联系人 Contact Person: 陈香绘

电话 Tel: 021 -62752995

邮箱 E - mail: chenxianghui@safi.org.cn